

المنظمة الآثورية الديمقراطية: "تصريحات الأسد الأخيرة هي استمرار للنهج الذي يرمي إلى التحريض ومواصلة إثارة الفتنة بين المكونات السورية الأصيلة"

ado-world.com/2020/12/13/المنظمة-الآثورية-الديمقراطية-تصريحاً



13-12-2020

Arabic / English

بيان صحفي حول تصريحات الأسد الأخيرة

في وقتٍ يعاني فيه السوريون من آثار الحرب المدمّرة التي شنتها النظام لمواجهة مطالبهم في الحرية والكرامة والعدالة والديمقراطية، وفي وقتٍ تندهور فيه الأوضاع المعاشية للمواطنين في كافة المناطق إلى مزيدٍ من البؤس الذي لم يعهده منذ نشوء الدولة السورية الحديثة التي تحولت إلى دولة فاشلة في ظل حكمه الذي امتد لحوالي خمسة عقود. يستمرّ النظام في التنصل من مسؤولياته من خلال الهروب إلى الأمام، للتغطية على العجز والعزلة التي يعاني منها شعبياً ودولياً. من خلال اتباع نهج يقوم على التلاعب بالمشاعر القومية والدينية، وإثارة الفتنة بين مكونات المجتمع، وتحريض الجميع ضد الجميع عبر استخدام المؤسسات الدينية الرسمية من أجل خدمة هدفه في البقاء في السلطة ضد إرادة الشعب.

تجلى هذا النهج بوضوح في الخطاب الذي ألقاه رأس النظام في الاجتماع الدوري الموسّع الذي عُقد في جامع العثمان بتاريخ 7/12/2020 أمام علماء وعالمات ووزارة الأوقاف. وجاء الخطاب مكملاً لخطبة وزير الأوقاف في أحد مساجد طرطوس بتاريخ 4/12/2020 والذي تخلّى فيه النظام عن شعارات حماية الأقليات وحسن العلمانية تجاه قوى الإرهاب والتكفير التي ضلّ بها المجتمع الدولي طويلاً، ليدشن حملة منظّمة تهدف إلى تسفيه قيم الحداثة كالحرية والمساواة والديمقراطية والمواطنة المتساوية والتنوّع والعلمانية وحقوق الإنسان، بحجّة الحفاظ على الدين وصون عقيدة المجتمع، من خلال الربط بين العروبة والإسلام بطريقة تنزع عنهما أيّة قيمة إنسانية وحضارية عُرفت بها، ودفعها إلى التماهي الكامل مع منظومة البعث التي جلبت الخراب والدمار على سوريا والعراق وسائر دول المنطقة.

طغى على الخطاب جملة من المغالطات والتناقضات التي لا تستند إلى أيّة قاعدة فكرية أو تاريخية، ومكمن الخطورة في الخطاب، يتمثل في التكرّر لتاريخ سوريا وثقافتها وحضارتها التي قامت وما تزال على قاعدة التنوّع القومي والديني والثقافي، واستهداف المكوّن السرياني الآشوري العريق والتحريض عليه، متجاهلاً إسهامات ودور السريان الآشوريين في بناء حضارة سوريا والمنطقة، والتي تشهد عليها الآثار المنتشرة في كل بقاع سوريا، ووثقها كبار المؤرخين من العرب والمسلمين قبل غيرهم. إضافة لما يمثلّه هذا الاستهداف من مخاطر على ما تبقى من وجود المكون السرياني الآشوري والمسيحيين عموماً والذي تضاعف إلى أدنى مستوى له في ظل حكم هذا النظام.

إننا في المنظمة الأثرية الديمقراطية، إذ نرفض وندين هذا النهج الذي يرمي إلى التحريض ومواصلة إثارة الفتن بين المكونات السورية الأصلية بقصد القضاء على حالة التنوع واستمرار التحكم بالمجتمع، فإننا على يقين بأن غالبية العرب والمسلمين في سوريا، سوف لن تتطلي عليهم هذه اللعبة، وسيرفضونها بدورهم، لأنهم دفعوا ثمناً باهظاً جرّاء سياسات وقمع النظام إلى جانب بقية مكونات الشعب السوري. حيث يتطلّع الجميع إلى القطع مع منظومة الاستبداد، وبناء دولة ديمقراطية تستلهم قيم الحداثة والعصر، وتقوم على أسس العدالة والمساواة والديمقراطية والشراسة والمواطنة المتساوية، ويتمتع فيها جميع المواطنين من كافة القوميات والأديان بكامل حقوقهم التي سوف يصونها دستور سوريا الجديد بإرادة وتوافق الجميع.

سوريا 13/12/2020

المنظمة الأثرية الديمقراطية

المكتب التنفيذي

ADO Press release regarding Assad's recent statements:

“Incitement and stirring up conflict between the original people of Syria.”

At a time when the Syrians are suffering from the effects of a devastating war waged by the regime to suppress their demands for freedom, dignity, justice and democracy, and at a time when the living conditions of citizens in all regions of Syria are deteriorating into unbearable misery that they have not experienced since the emergence of the modern Syrian state, which nowadays have become a failed state under the Assad regime, father and son, that spanned nearly five decades. The regime continues to ignore its responsibility, in order to cover up the helplessness and isolation it is suffering, locally and internationally, by adopting newer approach based on manipulating national and religious sentiments, stirring up discord among different nationalities and religious groups of Syria, and inciting dissention among them by using state religious institutions in order to serve his goal to remain in power against the will of the people.

This approach was clearly evident in the speech delivered by Assad at a meeting of the scholars of the Ministry of Endowments that was held at the Al-Othman Mosque on December 7, 2020 . The speech complemented the speech of Minister of Endowments in a Tartous mosque on 12/4/2020. It is apparent the regime have abandoned the slogans of protecting minorities and secularism against the forces of terrorism, as believed earlier, in which he had misled the international community, not to forget his own people, by launching an organized campaign aimed at undermining the values of modernism such as freedom, equality, democracy, equal citizenship, diversity, secularism and human rights, under the pretext of preserving religion and protecting the belief of society, thru linking Arabism and Islam in a way that strips them of any human and civilized values that are known of, and asserts them toward identifying with the Baath system, that have brought havoc and devastation to Syria, Iraq and the rest of the countries of the region. The discourse was dominated by a set of fallacies and contradictions that are not based on any intellectual or historical facts or bases; the danger of the speech lies in the denial of the Syrian history, culture and civilization that was established centuries earlier and still is based on national, religious and cultural diversity, thus targeting and inciting against the ancient Syriac/Assyrian component and ignoring their contributions and denying the role of the Assyrians in building the civilization of Syria and the region: as it is evident in enormous existing historical sites all over Syria, and documented by leading Arab and Muslim historians. In addition, the dangers of this speech represents targeting the remaining Assyrians Syriacs and the Christians in general, which their number have diminished to its lowest levels under the rule of this regime.

The Assyrian Democratic Organization, reject and condemn this approach aimed at inciting and continue to ferment discord among the harmonious Syrian people with the aim to eliminate the state of diversity and continue to rule and hold on power. We are certain that the majority of Arabs and Muslims in Syria will not be deceived by this ploy, and they will reject it entirely, because the Syrian people, as whole, have paid a heavy price as a result of the regime's policies, repression, and war. The people want to break away from the tyranny and build a democratic state inspired by modern values and renewal, based on foundations of justice, equality, democracy, partnership and equal citizenship, in which all citizens of Syria and religious affiliations will enjoy their full rights, that would be safeguarded by the new constitution of Syria (empowered by consensus of all Syrian people).

Syria 12/13/2020,

The Executive Committee,
Assyrian Democratic Organization.